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 Meditatie
Jezus en Simon van Cyréne

En als zij Hem wegleidden, namen zij enen Simon van Cyréne, 
komende van den akker, en legden hem het kruis op, dat hij het achter Jezus droeg.
  (Lukas 23 vers 26)

Pilatus heeft geoordeeld dat hun eis geschieden zou en geeft Jezus over aan de roepende 
menigte. Het hoog gevierde Romeinse recht struikelt hier op de straten: onder begelei-
ding van de Romeinse soldaten wordt Jezus buiten Jeruzalem geleid en zal op Golgotha de 
kruisdood moeten sterven. 
Jezus had maar één woord hoeven spreken en de soldaten zouden vluchten. Maar nee, 
uit liefde voor Zijn kerk zwijgt Hij. Paulus zal later schrijven: “Daarom heeft ook Jezus, 
opdat Hij door Zijn eigen bloed het volk zou heiligen, buiten de poort geleden.” Jezus zal 
vrijwillig sterven aan het kruis om Zijn kerk van de vloek der wet te bevrijden.

In gedachten zien wij de stoet Jeruzalem verlaten. De heraut die voorop loopt roept 
hetgeen Jezus en de twee moordenaars ten laste is gelegd en waarom zij dus moeten 
sterven. De twee moordenaars verzwaren de smaad die Jezus ten deel valt. Hij wordt met 
de misdadigers gerekend. De joelende menigte van Joden is tevreden, zij krijgen hun zin.
Slechts enkele vrouwen langs de weg wenen vanwege het schouwspel dat ze zien, van-
wege de smart die Jezus wordt aangedaan. Ze zien Jezus als een martelaar, maar deze 
vrouwen hebben Hem nooit gezien door het oog des geloofs. Want dat ziet Hem niet als 
martelaar maar als Middelaar. De zwaarte van Jezus’ lijden is het beeld van het loon op 
de zonde. Voor Gods volk wordt hier waar hetgeen Jesaja mocht uitroepen: “Waarlijk, Hij 
heeft onze krankheden op Zich genomen, en onze smarten, die heeft Hij gedragen; doch 
wij achtten Hem dat Hij geplaagd, van God geslagen en verdrukt was. Maar Hij is om 
onze overtredingen verwond, om onze ongerechtigheden is Hij verbrijzeld; de straf die 
ons den vrede aanbrengt, was op Hem, en door Zijn striemen is ons genezing gewor-
den.”
Hoe verkeert u onder de prediking tijdens de lijdensweken? Ziet u Jezus als martelaar, 
zoals de vrouwen Hem hier zien? Of mag u, door genade, Hem als de Middelaar zien, 
als Borg? Dat Hij uit liefde tot de deugden van Zijn Vader en uit liefde tot de bruidskerk 
deze weg naar het vloekhout gaat. Ten diepste hebben wij allemaal het doodvonnis op 
zak door onze val in Adam. Maar bent u die noodzakelijke weg al gegaan, een weg van 
sterven en omkomen, waarin gangen van de Borg waarde kregen? 

VÓÓR EEN
CHRISTELIJK NEDERLAND
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Dan gebeurt er nog iets opmerkelijks. We lezen: “...namen zij enen Simon van Cyréne.” 
Waar zijn Petrus en Johannes? Waar is Mattheüs? Begrijpt u hoe Jezus’ lijden ook hierdoor 
wordt verzwaard? Hij heeft de pers alleen getreden. Hij wordt niet alleen gehoond door 
Zijn vijanden, maar ook verlaten door Zijn discipelen. Zelfs door Petrus die had uitgeroe-
pen: “Tot Wien zullen wij anders heengaan.” 
Simon van Cyréne is een Jood of Jodengenoot afkomstig  uit het huidige Lybië. Hij komt 
deze morgen  van de akker en loopt in de richting van de stad, richting de tempel waar 
het morgenoffer en gebed zal plaatsvinden. Deze man behoort niet tot de schreeuwende 
menigte en is ook geen discipel, maar wil neutraal blijven. Simon van Cyréne heeft ge-
noeg aan zijn vormgodsdienst. Is dat niet ons aller beeld van nature, alleszins godsdien-
stig maar neutraal willen blijven. Maar ook hierin schittert het eenzijdige en soevereine 
welbehagen des Heeren.

Hij wordt gegrepen, vastgepakt en gedwongen het kruis te dragen. Was Jezus dan bijna 
bezweken? Dat lees ik niet in Gods woord. Rome zegt dat Jezus afgemat en vermoeid was 
en toen drie keer is gestruikeld. Ja, Rome zegt: Jezus zou deze weg niet kunnen gaan als 
Simon van Cyréne Hem niet had geholpen. Gods woord leert ons anders. Als Jezus sterft 
roept Hij met een grote, krachtige stem: Het is volbracht. En heeft Hijzelf niet gezegd dat 
Hij de pers alleen getreden heeft, dat niemand van de volken met Hem was? Christus’ 
Goddelijke natuur heeft Zijn aangenomen Mensheid gesterkt in het doordragen van de 
toorn Gods. Daar had Hij Simon van Cyréne niet voor nodig. Dan zou het voor heel de 
kerk kwijt zijn geweest! Hij is een Zaligmaker Die volkómen kan Zaligmaken. Wel is waar 
dat een mens die aanvankelijk ontdekt is aan zijn verloren staat, nog veel in de gestalte 
van een Simon van Cyréne, meent Jezus te moeten helpen. Dat werken vanuit een verbro-
ken werkverbond. Hebt u de roeiriemen al eens binnen boord mogen halen om te mogen 
drijven op de golven van vrije genade?  

Hetgeen met Simon van Cyréne gebeurt, is een beeld van een mens die van de heer-
schappij van de duivel wordt gebracht onder de liefdesheerschappij van Jezus. In zijn 
leven is het waar geworden:

‘k Wou vluchten, maar kon nergens heen,
Zodat mijn dood voorhanden scheen,
En alle hoop mij gans ontviel,
Daar niemand zorgde voor mijn ziel. 
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Naar de hemel met een lieve Jezus? Als het ons niks kost wil een mens van nature dat 
wel. Maar wie wil nu een weg die begint met een kruis dat zonden en misdaden aanwijst? 
Wat kunnen we makkelijk zeggen: Ik wil wel bekeert worden. Maar tegelijk wil ik mijn 
oude leven vasthouden! Hier zien we dat vijanden van God worden gebruikt om Simon te 
bekeren. Alles staat Hem ten dienste voor de stipte Simon van Cyréne en de goddeloze 
moordenaar. Niemand kruipt vrijwillig onder dit kruis maar vijanden worden met God 
verzoend! Als Simon van Cyréne het kruis opgelegd krijgt, begrijpt deze man er niets meer 
van. Gelukkig maar. Hij wordt een ‘kerkganger’ die er niets meer van begrijpt. Hij gaat de 
dood vrezen en ziet geen weg ter ontkoming. In plaats van naar de kerk te Jeruzalem gaan, 
gaat hij de dood tegemoet op Golgotha. Kent u die gang? Is het u al eens te beurt gevallen?

Wat een gezegend moment als een onwillige het kruis opgelegd krijgt en door de liefde 
het vonnis mag aanvaarden en het oordeel billijken. Want als u dit kruis in deze weg 
wordt opgelegd, geeft dat wel smart maar tegelijk ook een onuitsprekelijke vreugde die 
de wereld niet kent.      
Simon van Cyréne kan en hoeft niet voorop te lopen, want er staat: “...en legden hem het 
kruis op, dat hij het achter Jezus droeg.” Simon van Cyréne draagt niet zijn kruis, maar 
Christus’  kruis. Maar dat kan toch niet? Toch mocht Simon van Cyréne het een poosje 
doen. Tot op Golgotha mag hij het kruis dragen en dan ziet Simon dat het kruis van zijn 
schouders genomen wordt en niet hij (dat zou hij verdiend hebben) maar Jezus gekruisigd 
wordt.

Wat mag Simon dán zien? Dat de Ander de dood in gaat voor hem! De straf die Simon de 
vrede aanbrengt was op Hem. Zo is er in zijn leven plaatsgemaakt voor het enige genoeg-
zaam Offer. Simon is eeuwig vrij! Daar is niet Christus bezweken maar Simon van Cyréne 
bezweken. Bezweken van liefde! Hij wilde naar Jeruzalem, maar zal door deze volkomen 
Offerande straks ingaan in het hemelse Jeruzalem. 
En u? Bent u al eens stilgezet? In die tijd waarin u niet dacht aan God, uw zonde niet 
gevoelde en zonder vrees zo leefde alsof er geen dood en eeuwigheid aanstaande was. 
Misschien wel op weg naar kerk zoals Simon van Cyréne, om dan volkomen onverwacht 
gegrepen en omgekeerd en het zondekruis opgelegd te krijgen. 
Als dat volk gedwongen wordt onder het kruis te gaan, worstelen ze om zich te bevrijden 
van de vloek der wet. Ze worstelen om vanuit een verbroken werkverbond zich te bevrij-
den van dat vloekende hout. Maar eeuwig wonder als dat kruis zo gaat drukken dat het 
enerzijds een omkomen wordt en u God gaat vrijverklaren als Hij nooit meer naar u zou 
omzien. Maar u ook laat zien dat een Ander, dierbaar, onbevlekt Lam, aan het kruishout 
gehecht wordt. Toen Simon van Cyréne thuiskwam mocht hij daarvan getuigen. We lezen 
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Kerk der Geref. Gemeente Kruiningen, nieuwe situatie 2016
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in Gods Woord dat het niet alleen voor Simon van Cyréne, maar ook voor zijn vrouw en 
zijn twee jongens Alexander en Rufus tot een eeuwige zegen is geweest. (Markus 15:21 en 
Rom.16:13)
Hoe is het in uw gezin? Is daar de liefdegeur van het kruis van Christus voor u en uw gezin 
al tot zegen geworden?

Kruiningen, Ds. G. Bredeweg
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 Van de redactie
Het jaar 2016 is alweer enkele maanden oud als deze uitgave 
mag verschijnen. Wat dit jaar ons zal brengen is voor ons on-
bekend. De wereld is steeds meer in beroering. Het Midden-
Oosten is opnieuw een brandhaard van oorlogsgeweld. Ook 
als we ons werelddeel Europa bezien, zijn er in diverse steden 
aanslagen gepleegd en is terrorisme aan de orde van de dag. 
De dreiging van IS wordt steeds meer gevoeld. Steeds meer 
mensen vragen zich af waar ze nog veilig zijn. Ook de komst 
van grote groepen vluchtelingen naar Europa lijkt een bijna niet 
op te lossen probleem. Veel vluchtelingen hebben een islamitische cultuur als achter-
grond. Wat zal ons dat brengen in de toekomst?

De SGP is het jaar 2016 begonnen met een nieuwe huisstijl. Zoals u kunt zien heeft ook 
dit Reimerswaals infomagazine een vernieuwing ondergaan. Met gepaste trots willen 
we dan ook graag dit geactualiseerde nummer presenteren. De inhoud is van dezelfde 
vertrouwde kwaliteit.

Als eerste de meditatie van Ds. Bredeweg, die bijzonder goed gelezen kan worden in deze 
weken waarin wij het lijden en sterven van Jezus Christus herdenken.
Uiteraard kunt u ook weer kennis nemen van de bijdragen van onze raadsleden die ons 
informeren uit de raad van Reimerswaal. Het jongste SGP-Statenlid (dhr. Harold van de 
Velde), informeert ons over de Zanddijk, de verbindingsweg tussen Kruiningen en Yer-
seke. 
SGP-Tweede Kamerlid Dr. Bisschop verschaft ons informatie over onderwerpen uit de 
Haagse agenda’s van de achterliggende weken.
Verschillende redactieleden hebben ook weer een bijdrage geleverd. O.a. een artikel over 
vluchtelingen in Reimerswaal, een afscheidsinterview met burgemeester Huisman en het 
vervolg in de artikelenserie over ambtenaren in de raadzaal.
Kortom, weer een informatief nummer waar de kern Kruiningen wat meer centraal staat 
met wat extra afbeeldingen. 
Graag vragen wij uw aandacht voor de SGP-agenda waar u alle samenkomsten vermeld 
ziet staan. Misschien wordt er binnenkort in uw woonplaats door uw kiesvereniging of 
afdeling een tijdrede of ledenvergadering georganiseerd of zijn de SGP-Jongeren voorne-
mens om een regionale avond te houden. U/jij bent er van harte welkom!

M.W. Sinke, Waarde
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Voor wie zanglustig is, wordt er een eenmalig SGP-projectkoor opgericht t.b.v. de ver-
volgde Christenen.

De redactie wil ook deze keer weer alle (SGP)-ondernemers hartelijk bedanken voor het 
plaatsen van een advertentie van hun onderneming. Mede daardoor is het mogelijk dat 
deze uitgave weer kon verschijnen.
De redactie wenst u veel leesgenoegen!

M.W. Sinke, Waarde
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 Van de voorzitter
Ik weet niet of u het al hebt gehoord: we krijgen een 
nieuwe burgemeester. 

Onze huidige burgemeester Huisman zal per 1 mei 2016 
afscheid van de gemeente Reimerswaal nemen. Bij zijn 
vertrek dit jaar heeft hij zijn ambt 11 jaar uitgeoefend. 
Burgemeester Huisman heeft de leeftijd van 66 jaar. Hij 
is 19 jaar actief geweest in het openbaar bestuur. Na een 
aantal jaren als raadslid in Delfzijl werd hij daar benoemd tot 
wethouder, waarna in mei 2005 het burgemeesterschap van 
Reimerswaal volgde. Na zijn aftreden zal de burgemeester 
terugkeren naar Delfzijl waar ook zijn familie woont. Ik herinner me nog vrij goed dat hij 
op een algemene ledenvergadering van de Centrale Kiesvereniging Reimerswaal – toen 
heette dat orgaan nog zo – zijn verhaal vertelde. Hij had toen nog maar pas het stokje 
overgenomen van burgemeester Verbree. Hij vertelde hoe hij in het verre Groningen de 
beslissing had genomen om te solliciteren naar de vacature voor de burgemeesterspost 
in het Zeeuwse Reimerswaal. En hoe hij zijn werk was begonnen in het reformatorische 
bolwerk dat Reimerswaal heet. We hebben hem in de loop van de tijd leren kennen als 
een man uit één stuk. Ik vond hem altijd iemand om respect voor te hebben. Hij straalde 
op een natuurlijke manier gezag uit. Tegelijk was het iemand met wie je gewoon kon 
praten. Ik bedoel dit: er zijn mensen die een bepaalde sport op de maatschappelijke 
ladder hebben bereikt, die een ander het gevoel geven minder te zijn dan hijzelf. Nou, 
zo’n man was burgemeester Huisman echt niet. Wat mij betreft was hij een prima 
burgemeester voor Reimerswaal. Hij liet ook steeds merken dat hij goed geïnformeerd 
was. Dat kon je horen als er iemand een onderscheiding kreeg. Dat kon je horen als hij 
een toespraak hield ter gelegenheid van het afscheid of de intrede van een predikant. Ik 
herinner me dat bij de intrede van ds. Van Krimpen in Yerseke. Ook toen ds. Sonnevelt 
werd bevestigd in Krabbendijke. Hij had zich echt verdiept in de geschiedenis van de 
kerkelijke gemeenten. Al was het volgens mij niet zo heel moeilijk om te raden wie de 
informatiebron voor hem was…  Maar daar is vanzelfsprekend niets mis mee. Hij voerde 
ook met enige regelmaat gesprekken met de predikanten uit onze achterban. Hij vond 
het blijkbaar erg belangrijk om mee te leven met de kerkelijke gemeenten. Dat doet goed.

Ik heb uit zo’n gesprek een keer iets meegekregen. De burgemeester sprak met een 

S.D. van Koeveringe
voorzitter Gemeentelijke

Afdeling SGP-Reimerswaal
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predikant over het wel en wee van de kerkelijke gemeente. Hij wist allerlei dingen vanuit 
het verre verleden. De kleine kerkgeschiedenis heeft blijkbaar ook zijn aandacht. Hij 
sprak ook zijn waardering uit voor al het ambtelijke werk wat er gedaan werd. Hij had ook 
respect voor de calvinistische moraal van onze gezindte. Maar één ding begreep hij niet. 
Wat dat was? 
Burgemeester Huisman kon niet begrijpen dat er in de orthodox protestantse dorpen, 
waar over het algemeen het  gezag hoog in het vaandel staat, men er tijdens de 
jaarwisseling zo’n ongelooflijke puinhoop van maakt. Zelfs zo, dat het soms nodig is om 
de Mobiele Eenheid erbij te halen. Hoe kan het toch gebeuren dat vele jongelui – en 
ouderen! – die heel goed weten dat we onze overheden gehoorzaam dienen te zijn omdat 
God dat van ons vraagt, rond de jaarwisseling dit aan hun laars lappen? En dat onder het 
mom van: dat moet toch een keertje kunnen. Eén keer per jaar maar! 

Ik zie dan in mijn gedachten een burgemeester aan zijn bureau zitten die niet uit onze 
kringen komt. Deze man doet zijn uiterste best om zich in te leven in ons gedachtengoed. 
Hij spant zich ook in voor ons. Maar hij zit te piekeren hoe hij dit gedrag toch moet 
beoordelen. Het leven naar Gods geboden wordt in onze kerken met klem gepredikt, 
en het gedrag van een deel de reformatorische bevolking rond de jaarwisseling staat 
daarmee in flagrante tegenstelling. Hoe kan dat nu toch ooit samengaan? De beste man 
begrijpt dit niet. 
Dan past ons maar één ding, beste lezers. Dan moeten we met het schaamrood op onze 
kaken het hoofd buigen. Dan hebben we als kerken alleen maar schuld. Dan wordt om 
onze schuld Gods lieve Naam gelasterd. Dan verspreiden we een zeer kwalijke reuk. Dan 
moeten we allemaal op de knieën, ook voor de zonden van de jaarwisseling. Zullen we 
het ook doen?

We krijgen ook een nieuw raadslid. Eén van onze Rillandse vertegenwoordigers, dhr. 
P. (Peter) van Wijhe heeft aangegeven zijn werk te gaan beëindigen. In een openhartig, 
goed gesprek heeft hij uitgelegd waarom. Het komt er kort gezegd op neer dat hij zichzelf 
niet als de juiste man op de juiste plaats ziet. We respecteren zijn besluit ten volle. Het is 
fijn om te kunnen melden dat de volgende persoon op de kandidatenlijst, dhr. A.J. (Ad) 
Meeuwsen, bereid is om zijn plaats in te nemen. Op het moment dat u dit leest, is hij als 
raadslid beëdigd. We zeggen de gaande man hartelijk dank voor het werk wat hij voor 
de partij en voor de samenleving heeft gedaan. We heten de komende man hartelijk 
welkom en we wensen ze samen Gods onmisbare zegen toe. Ik hoop dat de fractie haar 
werk biddend zal doen en dat wij als achterban hun met ons gebed zullen ondersteunen. 
Daarbij ook denkend aan raadslid A. (Bram) van Stee, die met ziekte te kampen heeft. De 
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God Jacobs zij u tot een hoog vertrek.

Lezers, allen Gods onmisbare zegen toegewenst. En burgemeester: Dank voor uw inzet! 
We hebben u erg gewaardeerd. Wat kunnen we u beter toewensen dat datgene wat de 
Psalmdichter zingt in Ps. 121:4.

De HEER’ zal u steeds gadeslaan, 
Opdat Hij in gevaar 
Uw ziel voor ramp bewaar’. 
De HEER’, ‘t zij g’ in of uit moogt gaan, 
En waar g’ u heen moogt spoeden, 
Zal eeuwig u behoeden.

 S.D. van Koeveringe, Krabbendijke

AL MEER DAN 40 JAAR!!!

Voor al uw: 
binnenschilderwerk | buitenschilderwerk

wandafwerking | beglazing

Meer weten? 
Bel 0113-551339

of kijk op
www.saman-schilders.nl

Voor uw complete tuin!

Grintweg 79  -  4401 ND Yerseke
tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl
www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

 Hét adres voor al uw

tuinbenodigdheden en werkzaamheden!

Tuinontwerp
Tuinaanleg

Tuinonderhoud
Tuinbeplanting
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Wilthagen... maakt het feest 
compleet!

Advertentie Algemeen Goes 260 x 191.indd   1 17-11-11   12:36

Kerkplein 14 Yerseke 0113-576550  www.devershoek.nl 
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Kant en klare maaltijden 

Biologische producten 

Fruitmanden 

Zeeuws sap., babbelaars 

Hmmm zo gezond! 

Hollandse kaas 

Buitenlandse kaas 

Vers gebrande noten 

Mooi assortiment wijnen 

Sterke drank 

Uniek, Zeeuwse bier en wijn 

Zeeuwse chocola 

Kom kijken, kom proeven! 

Het adres voor gezond snoepen! 
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 Uit de raad
Onderzoeksinstituten Imares en NIOZ in Yerseke
De afgelopen weken en maanden is de schaal- en 
schelpdiersector in het nieuws geweest. Dit keer ging 
het niet over het vissen zelf maar over de vraag of de 
onderzoeksinstituten die er in Yerseke zijn, gesloten zouden 
moeten worden. 

Aan de Korringaweg in Yerseke zijn een tweetal gerenommeerde onderzoeksinstituten 
gevestigd, nl: 
• Het Nederlands Instituut voor Onderzoek der Zee (NIOZ)
• Institute for Marine Resources & Ecosystem Studies  (Imares) 

Financiele problemen
Beide instituten kregen in 2015 te maken met financiele problemen. Deze werden 
veroorzaakt door het teruglopen van het aantal opdrachten. Het NIOZ heeft twee 
vestigingen voor Zeeonderzoek (op Texel en in Yerseke) en wilde deze samenvoegen op 
Texel. Voor Imares, dat ook zeeonderzoek verricht, is de terugloop van opdrachten uit 
de regio, zoals schelpdieronderzoek, een belangrijke reden van de financiële problemen. 
Ook kregen onderzoeksprogramma’s zoals Zeeuwse tong en kustverdediging geen 
vervolg.  Hierdoor dreigde sluiting voor beide instituten in Yerseke. De redenatie 
hierachter was dat de onderzoeken ook op andere vestigingen van Imares en NIOZ plaats 
zouden kunnen vinden.  

Behoud van instituten
Het is om meerdere redenen belangrijk om deze instituten in Yerseke te behouden: 
• Maatschappelijk verantwoord ondernemen door ‘praktijkkennis’ ook wetenschappelijk 

te kunnen onderbouwen.
• Het behoud van deze instituten in Yerseke is de beste garantie dat theorie en praktijk 

niet te ver uit elkaar groeien.
• Met het opstellen van de kennisagenda kan de sector een vinger aan de pols houden. 
• Wellicht kunnen er zaken beter gedaan worden.

Samenwerking
Beide instituten hebben reorganisaties achter de rug en het kan dan niet anders of er 

Raadslid J.A. Rottier
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moet ruimte vrijkomen in beide gebouwen. 
Daarom lijkt het logisch dat beide 
organisaties in één gebouw hun werk gaan 
doen. Aangezien het twee instituten zijn 
met ieder hun eigen onderzoeksgebied en 
eigen visie, zijn daarvoor nog wel de nodige 
hobbels te nemen. 
De Nederlandse Organisatie voor 
Wetenschappelijk Onderzoek (NWO) 
onderzoekt een samenwerking tussen beide 

Zeeuwse instituten. Er is gekeken om Imares en het NIOZ samen onder te brengen in een 
Zeeuws kenniscentrum, eventueel samen met de Hogeschool Zeeland.  Tot nu toe wordt 
in samengaan onvoldoende voordeel gezien. Het NIOZ heeft besloten om tenminste nog 
zes jaar in Yerseke te blijven doordat de basissubsidie verhoogd is. 

Imares Regiostation Yerseke 
Het bestuur van Imares heeft het principebesluit genomen de vestiging Yerseke te 
handhaven in afgeslankte vorm. Voorwaarde daarbij is de bereidheid van de visserij-, 
schaal- en schelpdiersector om jaarlijks € 560.000,- aan onderzoekopdrachten 
te verstrekken aan het regiostation Yerseke. Hiervoor is een concept 
samenwerkingsovereenkomst opgesteld waarin diverse organisaties gevraagd 
wordt een bedrag beschikbaar te stellen in de vorm van onderzoeksopdrachten. De 
Producentenorganisatie Mosselcultuur (PO Mosselcultuur) heeft de bereidheid getoond 
zich te committeren aan een nader te bepalen bedrag. De andere organisaties waren 
(nog) niet zover. 

Rol van de gemeente
Van de gemeente wordt geen rechtstreekse 
financiële ondersteuning gevraagd. Er 
is wel gevraagd om de bereidheid uit te 
spreken de schelpdiersector (mossels, 
oesters) tijdens de vijfjarige looptijd te 
ondersteunen met een onderzoeksbudget, 
onder voorwaarde dat de sector bereid 
is de samenwerkingsovereenkomst te 
ondertekenen. 
Het is duidelijk dat de schelpdiersector van 
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groot belang is voor de lokale economie 
van Reimerswaal. De gemeente wil dat 
onderstrepen met een bijdrage in onderzoek 
dat van belang is voor innovaties en 
toekomstige ontwikkelingen van de sector. 
Tijdens de raadsvergaderingen van februari 
hebben we aangegeven positief te staan 
tegenover het voorstel van het college om 
jaarlijks € 20.000,- beschikbaar te stellen 
onder genoemde voorwaarden. Hiermee 
wordt door de politiek (niet alleen met 
woorden) onderstreept dat het belangrijk is 
Imares voor Yerseke te behouden.  

Het is nog geen gelopen race. We hopen dat de visserijorganisaties hun schouders 
hieronder zetten, zodat het voortbestaan van dit instituut niet opnieuw gevaar loopt. 

Raadslid, J.A. (Hans) Rottier, Yerseke

Wij staan voor goede kwaliteit en beschikken over ruim 25 jaar ervaring!

U kunt bij ons 
terecht voor:

Voor ondernemers en parti culieren!

Appelstraat 12  -  4413 ET Krabbendijke  -  Tel. 0113 - 50 28 98  -  jjdegoff au@solcon.nl

J.J. de Goffau
                Administrati e-
        & AdviesbureauKrabbendijke

- Diverse advisering op fi scaal en economisch terrein
- Het verzorgen en verwerken van fi nanciële administrati es
- Samenstellen van tussenti jdse verslagen en rapportages
- Opstellen van jaarrekeningen
- Het verzorgen van belasti ngaangift es, zoals omzetbelasti ng,
 inkomstenbelasti ng, vennootschapsbelasti ng, schenk- en erfb elasti ng
- Ondersteuning bij het voeren van administrati es
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Dagtochten
Touringcarvervoer 
voor verenigingen
Reizen op maat 
(bijv. familiereis Israël)
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 Uit de raad
De Participatiesamenleving

1 januari 2015 is een datum die door veel wethouders, 
raadsleden en ambtenaren niet snel vergeten zal worden. In 
sneltreinvaart werden vanuit Den Haag decentralisaties 
doorgevoerd naar de gemeenten en dit alles moest zijn 
beslag krijgen op die datum. In de aanloop naar 1 januari 
2015 moest het ene besluit na het andere genomen worden. Er moest er een standpunt 
ingenomen worden over de ene beleidswijziging na de andere. Het hield niet op. 
Begrippen als kantelen, transitie, transformatie, decentralisatie, AWBZ, WMO, waren zo 
ongeveer dagelijks kost. 

Nu zijn we ruim een jaar verder, de stofwolken zijn neergedaald en we krijgen zicht op 
de contouren van het zorgstelsel, wat toen uit de grond gestampt is. Maar wat merkt de 
burger daarvan? Het vaststellen van nieuw beleid door politici is toch iets wat aan het 
merendeel van de bevolking voorbijgaat, totdat men er mee te maken krijgt. 

Al in 2013 noemde de koning in de troonrede de participatiesamenleving. Maar enkele 
jaren daarvoor is de kanteling ingezet. Wat houdt dat nu in voor een gewone burger? De 
kanteling is het gewenste ‘anders werken’ in de zorg. Dit anders werken is niet uit luxe 
ontstaan, ook niet omdat men dit een verbetering vindt, maar uit bittere noodzaak. De 
manier waarop zorg en dienstverlening daarvoor was georganiseerd, liep gigantisch uit 
de hand en werd onbetaalbaar. 

Vanaf 1 januari 2015 dus, verwacht men van organisaties, medewerkers en burgers 
dat zij in denken en doen gaan kantelen. Niet meer zorgen voor, maar zorgen dat iets 
gebeurd. Niet alles hoeft op eigen kracht, maar juist samen krachtig. Het uitgangspunt is 
nog steeds dat iedereen, ongeacht zijn of haar beperkingen, mee kan blijven doen in de 
samenleving. Ieder op zijn of haar manier.  Maar dit wordt niet meer zondermeer door de 
overheid geregeld en betaald. De burger is zelf verantwoordelijk voor zijn participatie in 
de samenleving, al dan niet samen met zijn netwerk. 

De WMO is nu geen recht op zorg meer, maar is een compensatiewet. Een 
compensatiewet voor dat, wat een burger niet op andere wijze, bijvoorbeeld door hulp 

Raadslid M. Bruinooge
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van familie, kerk, buren en kennissen, kan oplossen en wat zijn of haar participatie 
belemmert. Door de decentralisaties is de verantwoordelijkheid van begeleiding, 
ondersteuning en verzorging van de burgers bij de gemeenten neergelegd. 

Dit houdt in dat het college van B&W kan besluiten een maatwerkvoorziening te treffen 
voor een inwoner van onze gemeente, ter ondersteuning van zijn zelfredzaamheid 
en participatie. Echter alleen voor zover hij vanwege een beperking met gebruikelijke 
hulp, met mantelzorg of met hulp van andere personen uit zijn sociaal netwerk hiertoe 
niet in staat is. De betreffende inwoner wordt geholpen met een geheel van diensten, 
hulpmiddelen, woningaanpassingen en andere maatregelen, waaronder vervoer. Echter, 
om er een maatwerkvoorziening van te maken, moet deze hulp specifiek afgestemd zijn 
op de behoeften, persoonskenmerken en mogelijkheden. 

Onder gebruikelijke hulp wordt die hulp verstaan, die naar algemeen aanvaarde 
opvattingen in redelijkheid mag worden verwacht van de echtgeno(o)t(e), ouders, 
inwonende kinderen of andere huisgenoten. Met mantelzorg bedoelt men de zorg voor 
chronisch zieken, gehandicapten en hulpbehoevenden door naasten: familieleden, 
vrienden, kennissen en buren. Kenmerkend is de reeds bestaande persoonlijke band 
tussen de mantelzorger en zijn of haar naaste. Daarnaast gaat het om langdurige zorg die 
onbetaald is. Ook de kerkelijke gemeente valt onder het sociaal netwerk. 

De hulp die de gemeente geeft, krijgt men niet zomaar. Er kan van degene die hulp 
krijgt ook een financiële bedrage worden gevraagd. Om dit vast te stellen en te regelen, 
wordt bij een hulpaanvraag eerst een zogenaamd keukentafelgesprek georganiseerd. 
Hierbij worden mensen uit het gehele sociale netwerk van de hulpvrager uitgenodigd. 
(Groot)ouders, kinderen, wijkverpleging, 
diaconie enzovoort. Gezamenlijk wordt dan 
vastgesteld wat er nodig is en wie waarvoor 
gaat zorgen. Daarbij worden onderstaande 
punten onderzocht:

1. De behoeften, persoonskenmerken en 
voorkeuren van de hulpvrager;

2. De mogelijkheden om op eigen 
kracht, of met gebruikelijke hulp zijn 
zelfredzaamheid of zijn participatie te 
verbeteren;
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3. De mogelijkheden om met mantelzorg of 
hulp van andere personen uit zijn sociale 
netwerk, te komen tot verbetering van 
zijn zelfredzaamheid of zijn participatie;

4. De mogelijkheden om met 
gebruikmaking van een algemene 
voorziening, of door het verrichten van 
maatschappelijk nuttige activiteiten, 
te komen tot verbetering van zijn 
zelfredzaamheid of zijn participatie;

5. De mogelijkheden om door middel van 
samenwerking met zorgverzekeraars 
en zorgaanbieders en partijen op het gebied van publieke gezondheid, jeugdzorg, 
onderwijs, welzijn, wonen, werk en inkomen, te komen tot een zo goed mogelijk 
afgestemde dienstverlening, met het oog op de behoefte aan verbetering van zijn 
zelfredzaamheid of zijn participatie;

6. Welke bijdragen in de kosten de cliënt verschuldigd zal zijn.

Bij dit stukje zijn een aantal foto’s gevoegd van woningaanpassingen. Deze aanpassingen 
zijn mede gerealiseerd door bijdragen van de gemeente en de diaconie. Dit zijn goede 
voorbeelden van wat er mogelijk is door samen te werken. De verzorging van een kind 
met een beperking is door deze aanpassingen fysiek minder zwaar geworden. Maar 
dat laat onverlet, dat er nog veel langdurige en intensieve zorg nodig is. Met alleen een 
woningaanpassing zijn we er niet en dat biedt een unieke kans. Christenen belijden dat 
men de naaste lief moet hebben als zichzelf. Dit zorgmodel geeft een ieder de kans om te 
laten zien, dat dit niet een loze belijdenis is, maar dat het ook daadwerkelijk in de praktijk 
gebracht kan worden. Liefdevolle, daadwerkelijke, vrijwillige hulp is en blijft nodig, naast 
de materiële mogelijkheden die de WMO-wet biedt.

Laten wij zien dat we een lichtend licht en een zoutend zout zijn in de samenleving waarin 
ook wij participeren? 

Raadslid, Rien Bruinooge, Kruiningen
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 Uit de raad
Het aangepaste begraafplaatsenbeleid

Als gemeente dragen we zorg voor de begraafplaatsen. Dit 
betekent, dat we er voor zorgen dat de begraafplaatsen 
onderhouden worden en dat er ook ruimte is voor het 
uitgeven van nieuwe graven. Immers, in Reimerswaal hebben 
we gelukkig het beleid dat er geen graven geruimd worden. 
Een beleid waar wij als SGP-fractie uiteraard grote waarde aan hechten. Dat er ruimte 
nodig is voor nieuwe graven bepaalt ons erbij, dat het zo waar is wat in Spreuken 30 
staat. Er zijn zaken, die zeggen nooit: “Het is genoeg.” Eén daarvan is het graf. Dat blijft 
zeggen: “Geef, geef.” Zolang deze aarde bestaat, zullen er mensen sterven en begraven 
worden. Dat bepaalt ook ons bij de vluchtigheid en kortheid van ons leven. 

In Psalm 90 lezen we dat ook Mozes zich dat bewust is. Hij bad tot God: “Leer ons alzo 
onze dagen tellen, opdat we een wijs hart bekomen.” Als we ons bewust zijn hoe vluchtig 
ons leven is, dan zullen we op een wijze manier met dit leven omgaan. En wat is dan op 
een wijze (verstandige) manier met ons leven omgaan? Dan hebben we ten diepste maar 
één doel en dat is, om te leven tot eer van onze Schepper. Want dat is wat God van ieder 
mens vraagt.

Het in 2011 vastgestelde beleid is in hoofdlijnen als volgt weer te geven:

• Er worden geen graven geruimd.
• Waar uitbreiding nodig is van begraafplaatsen wordt gekozen voor ophogen van oude 

delen, zoals bijv. in Krabbendijke is gebeurd.
• Verlenging van grafrechten wordt actief in rekening gebracht als bijdrage in het 

onderhoud van de begraafplaatsen.

Aanpassing beleid 
Vooral het in rekening brengen van het verlengen van de grafrechten bleek veel 
moeilijker uit te voeren dan destijds gedacht. Daarom is het begraafplaatsbeleid opnieuw 
besproken en op verschillende onderdelen wat aangepast.  

Raadslid B. Otte
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• Het grootste knelpunt was, dat we geen goede administratie hebben en ook geen 
sluitende administratie kunnen krijgen van graven die uitgegeven zijn vóór 1996. 
Besloten is dan ook om deze graven met grafmonument te handhaven, zonder 
hiervoor kosten in rekening te brengen. 

• Voor graven die vanaf 1996 zijn uitgegeven (voor een periode van 30 jaar) zal na het 
aflopen van de grafrechten de mogelijkheid worden geboden deze te verlengen. 
Hiervoor zullen dan kosten in rekening gebracht worden.

• Kindergraven zijn graven voor kinderen tot de leeftijd van 18 jaar (dit was 12 jaar) en 
worden uitgegeven voor onbepaalde tijd.

Het is goed om te benadrukken, dat de 
gemeente ook na afloop van de grafrechten 
in geen geval over gaat tot ruiming. Wat 
is dan wel de consequentie als mensen 
niet tot verlenging van de grafrechten 
over gaan? Die consequentie is er alleen 
als besloten wordt tot ophoging van het 
betreffende deel van de begraafplaats. 
Op dat moment worden nabestaanden/
rechthebbenden geïnformeerd en gevraagd 
of ze het grafmonument in stand willen 
houden. Als mensen dat niet willen, wordt het grafmonument verwijderd. Willen ze het 
wel, dan moeten de grafrechten verlengd worden of, in geval van een algemeen graf, kan 
dit omgezet worden in een koopgraf. In november 2015 zijn bovenstaande wijzigingen 
doorgevoerd. Het voorstel hiervoor is unaniem door de gemeenteraad aangenomen. 

Dekkingspercentage 
Uiteraard heeft bovenstaande wijziging wel gevolgen voor de financiën van de 
gemeente. Enkele jaren geleden is er door de gemeenteraad vastgesteld, dat er voor de 
begraafplaatsen een dekkingspercentage van 50% gehaald moet worden. Dit betekent dat 
de kosten voor de begraafplaatsen voor 50% betaald moeten worden uit de opbrengsten 
van grafrechten en voor de andere 50% uit de algemene middelen.  
Op dit moment halen we dit dekkingspercentage niet. Iets waar we als SGP-fractie niet heel 
veel moeite mee hebben overigens. In februari is er naar aanleiding van het vastgestelde 
beleid binnen de gemeenteraad een discussie geweest over welke kosten we nu toe 
moeten rekenen aan de begraafplaatsen. In de meeste dorpen wordt er op de oudste 
delen van de begraafplaatsen niet meer begraven. Besloten is dan ook de kosten van het 

Ingang begraafplaats ’Memento Mori’  
aan het Parkzicht te Waarde
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onderhoud van deze delen niet langer te scharen onder de kosten voor de begraafplaatsen, 
maar onder de algemene kosten voor het onderhoud van de openbare ruimte. 

Verhoging grafrechten 
Echter, ook na deze wijziging bedraagt het dekkingspercentage nog slechts 37%. Dit houdt 
in, dat de grafrechten verhoogd moeten worden om de vastgestelde kostendekking van 
50% te realiseren. Concreet betekent dit, dat de grafrechten de komende 4 jaar met zo’n 
7,6% per jaar verhoogd zullen worden. Van belang is wel hierbij op te merken dat, als we 
naar de regio kijken, Reimerswaal nog steeds de op één na goedkoopste gemeente van 
Zeeland is wat begraven betreft. In de gemeenten Borsele en Tholen bijvoorbeeld wordt 
momenteel meer dan twee keer zoveel betaald als in Reimerswaal. Mede hierom is het in 
onze optiek te rechtvaardigen deze verhoging door te voeren. 
Als we met het doorvoeren van deze verhoging bereiken dat de begraafplaatsen er 
verzorgd bij liggen, is het ons dit wel waard.

 
Raadslid, Artwin Otte, Kruiningen

Uw winstpartner in dagvers!

Kruiningen - Tel. +31(0)113-383320 - info@vanden-berge.nl - www.vanden-berge.nl
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 Uit de staten
Soms hoor je in de wandelgangen van collega-Statenleden 
wel eens gemopper over de beperkte aandacht voor 
onderwerpen die in Provinciale Staten aan bod komen. 
Dat zorgt er dan ook voor dat mensen niet altijd even snel 
kunnen zeggen wat de Provincie allemaal onderneemt. Als 
trouwe lezer van deze rubriek van Statenleden in ‘Een vaste 
koers’ voelt u zich hopelijk niet aangesproken. Echter, in de 
afgelopen maanden aan nieuws geen gebrek en er is dan 
ook veel in de media verschenen over bijvoorbeeld DELTA, 
de Westerscheldetunnel, Thermphos, de kerncentrale van 
Doel of de nieuwe begroting van de Provincie. Dat zorgt 
ervoor dat alle SGP-Statenleden én niet te vergeten onze Gedeputeerde Harry van der 
Maas drukke tijden beleven. We zijn niet alleen op het Provinciehuis in Middelburg te 
vinden, maar overal in Zeeland om te weten wat er speelt en hoe zaken lopen. 

Thermphos 
Zo waren mijn collega Joan van Burg en ik enkele weken terug op werkbezoek bij 
fosforfabriek Thermphos in Vlissingen-Oost dat in 2012 failliet ging en waarbij 450 mensen 
plots op straat stonden. De grijze dag van het werkbezoek was kenmerkend voor een 
stil en grotendeels verlaten fabrieksterrein. Gelukkig hebben veel mensen weer werk 
gevonden middels het mobiliteitscentrum dat speciaal voor oud-Thermphosmedewerkers 
opengesteld is. Het zwaar vervuilde terrein waarop fosforslik ligt, moet schoongemaakt 
worden. Na een juridische strijd hebben curatoren 35 miljoen beschikbaar gesteld om de 
eerste stap van de sanering te bekostigen. Op deze manier kan het terrein veilig gesteld 
worden zodat het havenbedrijf Zeeland Seaports nieuwe bedrijven kan zoeken voor 
de locatie. Nergens in de wereld is echter ervaring met het verwerken van het giftige 
fosforslik. Er is een speciale installatie gebouwd die het slik moet verwerken. De sanering 
blijft een moeizaam proces, zowel door technische- als zakelijke aspecten. Als op D.V. 9 mei 
2016 het fosforslik niet verwerkt is, blijven de beheerskosten (enkele honderdduizenden 
euro’s per maand) overeind. De SGP zit bovenop dit dossier en wil dat er op tijd ingegrepen 
wordt als blijkt dat de einddatum niet gehaald wordt met bijbehorende consequenties. 

Zanddijk 
Een veelbesproken onderwerp in Reimerswaal is nog steeds de Zanddijk (N673) tussen 

Statenlid, Harold  
van de velde
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Yerseke en Kruiningen. Wij vinden het belangrijk dat Yerseke goed en veilig bereikbaar 
blijft, nu en in de toekomst. De Zanddijk verkeert al langer in slechte staat, onder andere 
door het toegenomen (vracht)verkeer. Er zijn echter miljoenen nodig voor een goede 
oplossing met een nieuwe route. Reimerswaal en haar ondernemers hebben hier ook 
profijt van als de Olzendepolder beter bereikbaar wordt. Tijdens de onderhandelingen 
voor een nieuw Provinciebestuur heeft de SGP zich hard gemaakt voor de aanpak van 
de Zanddijk. Omdat er aan de onderhandelingstafel scherpe keuzes gemaakt moesten 
worden waar de Provincie geld aan uitgeeft, was het belangrijk voor ons om zwart op wit 
te krijgen dat dit knelpunt wordt aangepakt. Onze Gedeputeerde is nu zijn uiterste best 
aan het doen om de plannen uit te werken en geld te vinden voor de aanpak. Dat zal nog 
niet gemakkelijk zijn want het hangt af van de nieuwe begroting van de Provincie. Positief 
is dat de samenwerking met de gemeente Reimerswaal heel goed verloopt en volop 
wordt meegedacht over oplossingen. Een voorbeeld van krachten bundelen! 

Kerncentrale Doel 
Recent zijn Zeeuwse Statenleden geïnformeerd over de kerncentrale van Doel, die 
vlak over de grens in België staat. U kunt de grote koeltorens vanaf de dijk bij de 
Westerschelde goed zien. In de afgelopen maanden is er veel te doen geweest rondom 
incidenten bij de kerncentrale en de levensduurverlenging van tien jaar. Tijdens de 
bijeenkomst heeft de directeur van de kerncentrale in alle openheid en met feitelijke 
informatie uitgelegd hoe het is gesteld met de veiligheid van de centrale en de 
communicatie. De kerncentrale presteert volgens de feiten niet buitensporig slechter 
dan andere kerncentrales, waaronder die van Borssele. Bij incidenten wordt er direct 
gehandeld met als gevolg dat de centrale stilgelegd wordt. Bij alle incidenten die hebben 
plaatsgevonden, is de veiligheid van inwoners niet in het geding geweest. Dat wordt niet 
alleen onderschreven door de kerncentrale zelf, maar ook door tal van deskundigen en 
de Belgische toezichthouder. De directeur van het Federaal Agentschap voor Nucleaire 
Controle (FANC) gaf aan dat de beslissing om de kerncentrale weer op te starten niet 
zomaar genomen wordt. Zorgvuldigheid staat voorop en er wordt eerst voldoende 
kennis en onderzoek opgehaald om zeker te weten dat de centrale weer kan draaien. Er 
worden met de Nederlandse toezichthouder (ANVS) voortaan gezamenlijke inspecties 
georganiseerd over de landsgrenzen heen. Het recente bezoek van minister Schultz van 
Haegen aan de kerncentrale was de eerste aanzet hiervoor.  
De directeur van de Veiligheidsregio Zeeland merkt dat de behoefte aan informatie 
anders is dan twee jaar terug. De SGP heeft aangedrongen op een verbeterslag in het 
proactief communiceren naar onze inwoners bij incidenten. Enerzijds is het een taak 
van de kerncentrale Doel en de FANC om tijdig en snel te communiceren als er iets 
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aan de hand is, anderzijds is het ook een taak van de Veiligheidsregio Zeeland. Onze 
veiligheidsregio is bij incidenten van de kerncentrale leidend in de communicatie naar 
inwoners in Zeeland, maar ook naar de Veiligheidsregio Midden- en West-Brabant. Het 
is anno 2016 (o.a. door sociale media) zaak om niet uren te wachten voordat er iets 
gecommuniceerd wordt over het incident, anders ontstaan er onjuiste beelden die niet 
gebaseerd zijn op feiten en wordt het veiligheidsgevoel van inwoners aangetast.

Four Freedoms Awards 
Op D.V. 21 april is de Abdij voor een dag opeens het best beveiligde stuk van Zeeland. Dat 
komt niet omdat Provinciale Staten dan moeten vergaderen, maar omdat de laureaten 
in de Nieuwe Kerk ontvangen worden die de Four Freedoms Awards uitgereikt krijgen. 
De Four Freedoms Awards worden ieder jaar toegekend aan mannen, vrouwen en 
organisaties, die met hun inzet en prestaties een grote toewijding hebben laten zien aan 
de idealen die President Franklin Delano Roosevelt in zijn historische Four Freedoms 
speech in 1941 verkondigde. In deze speech stelde hij dat het voor het voortbestaan 
van een duurzame democratie noodzakelijk is dat iedereen, overal in de wereld, recht 
heeft op vier fundamentele mensenrechten: de vrijheid van meningsuiting, de vrijheid 
van godsdienst, de vrijwaring van gebrek en de vrijwaring van angst. Na 75 jaar hebben 
deze woorden nog niets aan waarde en belang ingeboet. Eerder kregen vooraanstaande 
mensen de Four Freedoms Awards, zoals Harry S. Truman, H.K.H. Prinses Juliana, John 
F. Kennedy, Nelson Mandela, Malala Yousafzai en voormalig Secretaris Generaal van de 
Verenigde Naties Kofi Annan.  
Ik kan me het verhaal van de zestienjarige Malala nog goed herinneren toen zij in 2014 
in Middelburg was. Het meisje uit Pakistan werd in 2012 in de bus doelwit van een 
aanslag en kreeg een kogel door haar hoofd en hals. De Taliban wilde haar doelbewust 
ombrengen om haar strijd voor meisjes om naar school te mogen te staken. Een 
indrukwekkend moment als je het verhaal van dichtbij  aanhoort en dan te weten dat in 
2016 zoveel christenen hetzelfde lot ondergaan, onderdrukt en omgebracht worden.  
Het is gebruikelijk dat de Koning en Koningin ook aanwezig zijn bij de Four Freedoms die 
in de even jaren plaatsvindt in New York en in oneven jaren in Middelburg. Dit jaar is het 
nog afwachten omdat het niet op de vaste zaterdag is gepland maar op donderdag. Dat 
heeft alles te maken met de komst van Angela Merkel, de bondskanselier van Duitsland. 
Zij krijgt de Four Freedoms Award omdat ze zich onder andere heeft ingezet als Europees 
leider bij de onderhandelingen voor een diplomatieke oplossing en de-escalatie van 
het conflict in Oekraïne en de humanitaire plicht om diegenen op te vangen die op de 
vlucht zijn voor oorlog en conflicten in het Midden-Oosten, Afrika en Azië. De laureaten 
voor de vrijheid van Godsdienst zijn dit jaar Aartsbischop Dieudonné Nzapalainga, Imam 
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Omar Kobine Layama en Dominee Nicolas Guérékoyame-Gbangou uit Afrika. Terwijl de 
Centraal Afrikaanse Republiek wordt geteisterd door geweld werken zij onvermoeibaar 
voor de vrede om hun land bijeen te houden, waarbij zij soms hun eigen leven riskeren. 
Samen reizen zij door de Centraal Afrikaanse Republiek, spreken zij zich uit voor vrede en 
verzoening en hebben ze hun kerken en moskeeën geopend als schuilplaats voor mensen 
op de vlucht. Kortom, het zal ook voor mij weer indrukwekkend zijn om de verhalen te 
horen als ik in april in de Nieuwe Kerk van Middelburg mag zitten. Dankbaarheid is zeker 
op z’n plaats omdat wij nog in vrede mogen leven en ons geloof belijden. 

Financiën  
Veel van de genoemde onderwerpen hebben invloed op de financiën van de Provincie. 
Zeeland heeft geen miljarden op de bank net als bijvoorbeeld Gelderland of Noord-
Brabant. Deze Provincies hebben jaren terug hun energiebedrijf verkocht. Zeeland 
heeft DELTA gehouden met daarbij behorende redenen en de duizenden banen van 
Zeeuwen die bij DELTA werken. Dat heeft als gevolg dat er geen overvolle portemonnee 
is en het helpt niet mee dat er ook nog projecten zijn die duurder uitvallen. De tijd is 
voorbij dat het geld tegen de plinten klotste. Dat dwingt ons allemaal om keuzes te 
maken waar Zeeland écht verder mee komt en waar inwoners mee gediend zijn. Voor 
ons als SGP-fractie brengt dat kansen met zich mee: laten zien dat er bijvoorbeeld niets 
meer in evenementen gestopt hoeft te worden, maar Zeeland  juist sterk maken door te 
investeren in onderwijs en daarmee de economie van onze provincie. Onze gedeputeerde 
is hier met veel gedrevenheid mee bezig onder de naam ‘Campus Zeeland’. Dit jaar 
worden alle potjes omgedraaid en gekeken wat we wel en niet meer gaan doen als 
Provincie, te beginnen bij nul. Op deze manier wordt de nieuwe begroting opgebouwd en 
eind dit jaar is er zicht op welke investeringen we in Zeeland gaan doen met de middelen 
die voorhanden zijn. Een speciale commissie die is ingesteld door Minister Kamp van 
Economische Zaken kan helpen om de Zeeuwse economie een duw in de rug te geven. De 
commissie onder leiding van ex-premier Jan Peter Balkenende komt voor de zomer met 
concrete adviezen. Ik heb net als mijn collega’s de hoop dat het Kabinet met een aantal 
miljoenen de kansen voor Zeeland wil meefinancieren. 

Zoals u merkt, zijn we niet snel uitgesproken over het werk in Provinciale Staten. Als u het 
interessant vindt om op de hoogte te blijven kunt u via www.zeeland.sgp.nl ons volgen of 
via Facebook en Twitter. Ideeën of opmerkingen zijn van harte welkom via h.vd.velde@
zeeland.nl.

Statenlid, Harold van de Velde
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www.csinkevof.nl

Verhuur

Kersenweg 5
4416 PT  Kruiningen

Tel. 06 - 53 81 77 13

info@csinkevof.nl

Verkoop van 
zand, grind, 
grond en puin.

Verhuur van 
grondwerk-
machines
• minikraan 
• heftrucks 
• minishovel 
• trilwals/trilplaten
• bandenzaag 
• kettingzaag 
• rupsdumper 
• aanhangwagens
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 Vluchtelingen in Reimerswaal
Op 28 januari jl. heeft de ChristenUnie Reimerswaal een avond georganiseerd over het thema: 
‘Vluchtelingen in Reimerswaal’. Redactielid Jan van Ginkel heeft samen met Frank Wilthagen 
(bestuurslid van de PKV Krabbendijke) deze avond bezocht. Hieronder een kort verslag van 
deze bijeenkomst. 

We worden op 28 januari jl. in een bijna volle zaal welkom geheten door de voorzitter 
van de ChristenUnie Reimerswaal. De bijeenkomst was in de week nadat er bij het huis 
van raadslid A. Jumelet commotie was ontstaan. Zijn huis was bekogeld en beklad. De 
daders wilden op deze manier duidelijk maken dat ze tegen een AZC in Yerseke zijn. 
De bijeenkomst kreeg op deze manier een extra dimensie. Toch heeft het ChristenUnie 
bestuur er goed aan gedaan om deze thema-avond te organiseren, ondanks de 
verschillende meningen die er bestaan rondom het vluchtelingenvraagstuk.

VluchtelingenWerk Nederland 
Na de opening met een gedeelte uit Gods Woord over de 
barmhartige Samaritaan en gebed, geeft de voorzitter het 
woord aan de inleider van deze avond, dhr. H. Bouwman, 
die als projectcoördinator betrokken is geraakt bij 
VluchtelingenWerk Nederland, afdeling Reimerswaal. Hij liet een 
filmpje zien over het werk van VluchtelingenWerk. Het filmpje liet ingrijpende zaken zien 
en gaf genoeg stof tot nadenken. Vluchtelingen zijn mensen, zoals u en ik. Ze leven ieder 
in hun eigen cultuur, maar moeten soms op de vlucht voor 
oorlogsgeweld of om andere redenen. De getoonde beelden 
lieten zien wat onze medemensen soms moeten meemaken.

Vluchtelingen aan het woord 
Vervolgens komen twee vluchtelingen aan het woord. 
Ondanks dat ze nog niet heel lang in Nederland verblijven, 
kunnen ze zich redelijk goed verstaanbaar maken. Dit 
dankzij vrijwilligers die hen helpen de Nederlandse taal te 
leren. Indrukwekkend was het om te horen onder welke 
omstandigheden zij hun besluit moesten nemen om te 
vluchten uit hun geliefde vaderland en een onzekere 
toekomst tegemoet gingen.  Frank Wilthagen
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VluchtelingenWerk werkt samen met tal van andere instanties om het goede te zoeken 
voor vluchtelingen. Het doel is om de vluchtelingen die hier mogen blijven zo snel en zo 
goed mogelijk te laten integreren in de samenleving.  
Vanuit de zaal werden verschillende vragen gesteld. Door de vrijwilligers werd 
opgeroepen om naar onze medemens om te zien en ze waar mogelijk te helpen. Het is 
mooi en dankbaar werk.

Gespreksgroepen 
Daarna werden er vier gespreksgroepen samengesteld. O.l.v. een CU raads- of bestuurslid 
konden er vragen gesteld worden aan een vertegenwoordiger van VluchtelingenWerk of 
aan de vluchtelingen zelf. Ook konden we met elkaar van gedachten wisselen over wat 
ons bezighoudt m.b.t. het vluchtelingenvraagstuk. 
Ondergetekenden spraken met de Somalische man. De situatie in Somalië is niet bepaald 
veilig te noemen. Eén van de oorzaken ligt ver terug, kort na de Tweede Wereldoorlog. De 
onrust in de regio wordt door de verschillende grootmachten niet minder. Het gezin was 
in groot gevaar omdat terroristisch groeperingen aanslagen pleegden, waarna ze naar 
Nederland gevlucht zijn. Hier kregen ze een verblijfsvergunning. De eerste periode was 
niet eenvoudig. Traumatische
gebeurtenissen kwamen terug . De kinderen waren nog jong. De taal was een grote 
barrière om allerlei zaken te regelen. Om dan als vluchteling een baan te vinden is erg 
moeilijk.  Over de inleider, die langsloopt, zegt hij: ”Deze man heeft hierin veel voor ons 
betekend”. Het gezin heeft een woning toegewezen gekregen en vrijwilligers hebben 
het gezin uitstekend geholpen. Door het inburgeringsdiploma te behalen voelde ze zich 
steeds beter thuis en vinden ze steeds beter hun eigen weg. Na enkele banen te hebben 

gehad, heeft hij z’n plaatsje gevonden op een kantoor 
waar hij veel leert. Zijn leidinggevende vindt het belangrijk 
om ook deze mensen in het bedrijfsleven in te zetten. De 
taalstudie verloopt moeizaam, maar de gespreksgroep kan 
deze man aardig goed volgen! Veel waardering heeft hij voor 
de Reimerswaalse bevolking, hoewel hij ook minder fijne 
ervaringen heeft. Maar: “Het merendeel van de mensen in 
mijn omgeving ervaar ik als goed.” ChristenUnie-raadslid Van 
Damme stelde de vraag aan hem waar hij liever zou wonen, 
in Reimerswaal of Somalië. Het antwoord was snel gegeven: 
“De Nederlandse voorzieningen zijn heel goed. We wonen 
in een goede en veilige omgeving. Als dit ook in Somalië het 
geval zou zijn, ben ik morgen vertrokken. Maar de kinderen Jan van Ginkel
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denken daar waarschijnlijk anders over. Ze ontvangen goed onderwijs en voelen zich hier 
prima op hun gemak.”

Een wijze les 
Er bestaat vaak een negatief beeld over vluchtelingen, een beeld gevoed door de 
(sociale) media. Soms een beeld vanuit onwetendheid, vaak ook vanuit kopieergedrag. 
Als christenen zijn we verplicht onze medemens in nood de helpende hand te bieden. 
Daarvoor is het wel belangrijk dat de overheid het onderscheid weet te maken en alleen 
de echte vluchtelingen opvangt. 
Het is belangrijk dat we allemaal iets kunnen laten zien wat de barmhartige Samaritaan 
ook deed. Dit was de belangrijkste les van deze avond. Het was waardevol om met elkaar, 
vanuit verschillende achtergronden, over dit actuele onderwerp te mogen nadenken en 
discussiëren.
 
Krabbendijke, Frank Wilthagen
 Jan van Ginkel
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KlassieKe 
orgels

u vindt ze bij

www.stolkorgels .nl
Nieuwerkerk a/d iJsseL -  vrijheidslaan 55 

tel. (0180) 31 56 52  

KrabbendijKe  -  oostpolderweg 1s

bekende merken, zoals: 

johannus, eminent, domus, Monarke, 

Content Hauptwerk, Mixtuur enz.

ruime ervaring in zaal- en kerkorgels

U I T G E V E R I J

Trainews

 Lepelstraat 7, 4401 EB  Yerseke 
 T 0113 70 02 02  |  E info@trainews.nl  |  trainews.nl

WIJ ZIJN TRAINEWS. 
EEN UITGEVERIJ.

Wij werken iedere dag aan 
kranten en magazines. 
Uitgaven die er toe doen. 
Niet alleen in oplagen, 
maar vooral in bereik.

Een magazine, krant of andere 
uitgave realiseren we ook graag 
voor andere organisaties 
en bedrijven. Wij kunnen ervoor 
zorgen dat uw organisatie 
meer kracht uitstraalt 
naar de buitenwereld. 

Verspreiden.com 
bezorgt drukwerk:

 Bij het losse 
 folderpakket

 In het sealpakket
  Bij vrijwel alle lokale en regionale 

 weekkranten en  maandkranten 
 in Nederland

 Bij de nieuwsbladen en huis-
 aan-huis  bladen

 Via PostNL
 Exclusief



ZINGEN ACHTER PRIKKELDRAAD
Eenmalig SGP projectkoor

Enkele maanden geleden zong een groepje jongeren ‘Amazing Grace’ in de Tweede Kamer. Onder leiding van  
Peter Wildeman vroegen zij op die manier aandacht voor het SGP-verhaal tijdens de Algemene Beschouwingen.  
Veel jongeren vroegen of zij ook op zo’n manier iets konden doen. Vanwege de vele verzoeken komt er eenmalig  
een SGP-projectkoor om aandacht te vragen voor vervolgde christenen. De netto opbrengst van de concerten is 
voor SDOK en open Doors.

Wil je mee doen?
Info over aanmelden, kosten en oefenlocaties: www.peterwildeman.nl

CONCERTEN
DORDRECHT  

DV vrijdag - 24 juni 2016

ELBURG 
DV zaterdag - 24 september 2016

THOLEN  
DV zaterdag - 12 november 2016

UNIEK
Kamerleden en fractiemedewerkers van de SGP hopen een muzikale bijdrage 
te leveren aan het eerste concert in Dordrecht, om zo dit initiatief te steunen.

SGP-Projectkoor-POSTER_A4-fase2.0.indd   1 07-12-15   09:37



33

 Interview
met burgemeester A.J. Huisman 
 
Afgelopen december maakte burgemeester A.J. Huisman zijn vertrek bekend. Als hij op 1 mei 
as. vertrekt heeft hij precies 11 jaar het ambt van burgemeester van Reimerswaal bekleed. 
Reden voor de redactie om bij deze aimabele bestuurder langs te gaan voor een interview. 

Wilt u iets vertellen over uw werkzame leven voordat u politiek actief werd? 
Ik heb jarenlang bij de politie gewerkt. Zowel bij de straatdienst als bij de recherche. Werk 
dat ik altijd met veel plezier heb gedaan. Toen we een groot onderzoek uitvoerden in de 
Eemshaven, samen met het toenmalige GAK, ben ik naar die organisatie overgestapt. Ik 
werkte daar ook in een opsporingsfunctie. Je moet dan denken aan het opsporen van 
werkgeversfraude en uitkeringsfraude. Dat heb ik uiteindelijk 17 jaar gedaan voordat ik 
wethouder werd.

In 1996 bent u raadslid geworden in Delfzijl. Wat is de reden dat u politiek actief 
werd? 
Ik werd gegrepen door de politiek. Je leest dingen in de krant en hoort verhalen 
van vrienden die in de politiek zaten. Op een gegeven moment heb ik een keer een 
raadsvergadering bezocht, vervolgens mezelf aangemeld bij de partij die het best bij mij 
past, het CDA. Ik kwam op de lijst en in 1996 ben ik tussentijds in de raad gekomen. In 
1999 vertrok de toenmalige wethouder van het CDA, waarna ze mij hebben gevraagd om 
wethouder te worden. 
De politieke situatie in Delfzijl was in die periode niet erg stabiel. Na een aantal jaren als 
wethouder heb ik mezelf de vraag gesteld of ik nog steeds deel uit wilde maken van het 
‘politieke rumoer’. Het kostte heel veel energie die niet ten goede kwam aan het eigenlijke 
werk van een wethouder. Je bent vooral bezig om politieke problemen op te lossen. Ik 
had daar geen zin meer in en heb in 2004 besloten mijn wethouderschap neer te leggen. 
Toen heb ik nagedacht over mijn toekomst. Terug naar mijn oude functie bij het GAK, of 
verder gaan in de politiek. Het werd het laatste.

U werd burgemeester. Waarom van Reimerswaal? 
Samen met mijn vrouw heb ik nagedacht over wat voor soort gemeente het zou moeten 
worden. Het moest in ieder geval een gemeente zijn met kleine kernen. Ik houd niet van 
grote steden. Er moest veel water in de buurt zijn en ik moest vooral heel ver kunnen 



34

kijken. Kort daarna las ik de advertentie waarin de gemeente Reimerswaal een nieuwe 
burgemeester vroeg. We zijn op een mooie winterse dag hier geweest. Het sprak ons 
meteen aan en ik heb gelijk besloten om te solliciteren. 

In 2005 kwam u van Delfzijl naar Reimerswaal, 350 kilometer naar het zuiden. Heeft 
u veel aanpassingsproblemen gehad? 
Helemaal niet. De mentaliteit van de Zeeuw en de Groninger lijken heel erg op elkaar. 
Niet direct het achterste van zijn tong laten zien. Maar wel rechttoe, rechtaan en geen 
half uur er omheen praten. Ik heb me altijd gewaardeerd en op mijn plek gevoeld in 
Reimerswaal.

U gaf al eerder aan dat de politieke situatie in Delfzijl niet erg stabiel was. Hoe trof 
u Reimerswaal aan? 
Vergeleken bij Delfzijl was de Reimerswaalse politiek erg rustig. Maar vergeet één ding 
niet, een politiek onrustige situatie levert veel ervaring op. Er kon zich in Reimerswaal 
niets voordoen of ik had het in Delfzijl al meegemaakt. Ik zou Reimerswaal willen 
karakteriseren als een stabiele gemeente.

Burgemeester A.J. Huisman
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De afgelopen jaren is het aantal gemeenten in Nederland afgenomen door 
herindelingen. Hoe staat de gemeente Reimerswaal er voor? Heeft zij voldoende 
bestuurskracht en dus bestaansrecht? 
Reimerswaal heeft naar mijn mening voldoende bestuurskracht. Reimerswaal werkt 
waar het kan op operationeel niveau samen met andere Zeeuwse gemeenten. Elke 
gemeente behoudt binnen die samenwerking zijn eigen structuur en bevoegdheden. 
Zeeland bestaat uit relatief kleine gemeenten. Goes als grote gemeente heeft ook ‘maar’ 
37.000 inwoners. Een herindeling zie ik voorlopig niet gebeuren. Daar is ook geen enkele 
aanleiding voor. Onze gemeente heeft absoluut bestaansrecht.

De afgelopen 11 jaar was u burgemeester van Reimerswaal. Waar kijkt u met 
voldoening op terug? Waren er ook teleurstellingen? 
We hebben de afgelopen elf jaren een goed functionerend college gehad. Samen 
realiseer je zaken binnen de gemeente, maar er komen ook wel eens dingen niet van de 
grond. Dat hoort bij het besturen. Maar als je ziet wat we de afgelopen jaren in elke kern 
hebben gerealiseerd, dan ben ik daar tevreden over. Kijk in Yerseke naar Yerseke West en 
de Zaete. Kijk in Kruiningen naar het Veerplein en het vernieuwde centrum. In Oostdijk 
is ook het e.e.a. gerealiseerd. In Waarde staat een nieuw dorpshuis. Kijk naar Rilland 
waar een nieuw verzorgingshuis is gerealiseerd. Zo kan ik nog wel even doorgaan. In elke 
kern is wel iets gerealiseerd. Alles wat gelukt is de afgelopen jaren, maar ook alles wat 
niet gelukt is, hebben we als college en raad samen gedaan. In de politiek gaat het om 
samenwerken. Dan kun je er ook samen trots op zijn.

In het hoge noorden is de SGP een ‘onbekend verschijnsel’. Hoe heeft u de 
samenwerking met de SGP ervaren? 
Prima. De cultuur kwam mij ook niet onbekend voor. Ik ben altijd lid geweest van de 
Gereformeerde Kerk. Toen ik jong was, werd er in de Gereformeerde Kerk in Delfzijl op 
hele noten gezongen en waren er ook drie diensten per zondag. Het was in Reimerswaal 
een klein beetje thuiskomen. De SGP is hier groot en dominant aanwezig en maakt daar 
ook gebruik van. Maar ik heb ze leren kennen als betrouwbare partij. Je weet wat je aan 
ze hebt, je weet dus ook waar ze tegen zijn. Ze zijn wars van politieke spelletjes en recht 
door zee. Ze dragen stevige standpunten uit en verdedigen die ook, maar staan open 
voor argumenten van anderen. 

Dat is allemaal wel erg positief… 
Ik beschouw de samenwerking ook als positief. Ik heb absoluut geen negatieve indruk van 
de SGP.
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U bent lid van het CDA en maakt geen geheim van uw christelijke 
levensovertuiging. Is die overtuiging belangrijk in uw werk als burgemeester? 
Het is mijn levensovertuiging en ik vind dat ik daar geen geheim van hoef te maken. Ik 
sta daarvoor en dat heeft uiteraard consequenties voor mijn werk als burgemeester. Je 
leeft en werkt als het goed is vanuit dezelfde levensvisie. Je kunt niet op zondag het ene 
belijden en doordeweeks het andere doen.

U zult wel wat tijd overhouden na 1 mei. Wat gaat u doen? 
Ik ga terug naar het hoge noorden. Ik heb mijn huis inmiddels verkocht. In Delfzijl 
woont mijn familie. Je kunt nu eenmaal niet op twee plaatsen blijven wonen. Ik zal tijd 
overhouden, maar ik denk niet dat ik in een gat val. Ik heb al meerdere verzoeken gehad 
om toe te treden tot besturen. Maar voorlopig heb ik de boot afgehouden. Eerst even een 
paar maanden vakantie vieren. Ik heb een stapel boeken die ik nog wil lezen en ik ga wat 
meer in de familie- en vriendenkring investeren. Dat is er de afgelopen elf jaren wel een 
beetje bij ingeschoten. Maar eerst op 14 april afscheid nemen van de gemeente en haar 
bevolking.

Wilt u nog wat kwijt aan de Reimerswaalse SGP-ers? 
Ik heb met heel veel plezier in Reimerswaal gewerkt. Ik heb veel contact gehad met 
mensen van SGP-huize en altijd tot groot genoegen. Dat had ook te maken met de 
gezamenlijke achtergrond waar ik het al eerder over had. 
Ik heb wel een verzoek aan de SGP-achterban. Ze vormen ongeveer 35% van de inwoners 
van Reimerswaal. Door veel mensen van niet SGP-huize wordt tegen hen aangekeken 
dat zij alles bepalen. Mijn oproep is: probeer met alle bevolkingsgroepen op een 
goede manier samen te werken en samen te leven. Niet reformatorische inwoners zijn 
vaak bang dat ze zich, door de vermeende dominantie van de SGP, in alles moeten 
schikken. Mijn verzoek: houdt waar het mogelijk is rekening met de opvattingen en 
levensovertuiging van anderen. 

 
Maarten Both, Kruiningen
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Drukkerij: Zuidweg 19 Krabbendijke T 0113 - 50 14 02 F 0113 - 50 24 88
Boekhandel: Dorpsstraat 83 Krabbendijke T 0113 - 50 61 73 F 0113 - 50 31 72 E info@velzenbv.nl I www.velzenbv.nl
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Tel. +31 (0)113 312020
Fax +31 (0)113 312763
info@tsg.nl www.tsg.nl
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 Windmolens en schaduwschade
Als voormalig raads- en Statenlid boeit mij als Kamerlid steeds weer de vraag 
welk effect landelijke maatregelen hebben op plaatselijk en regionaal niveau. 
Het valt mij op dat die vraag door landelijke beleidsmakers nauwelijks 
gesteld wordt. In het belang van ons land maken ze allerlei plannen, maar 
daarbij vragen zij zich veel te weinig af wat die betekenen voor de lokale 
gemeenschappen en of er ook draagvlak voor is. Uit de Haagse agenda’s 
van afgelopen weken wil ik twee voorbeelden geven: windmolens en 

schaduwschade.

Windmolens 
Het energieverbruik in Nederland is nog te veel afhankelijk van fossiele brandstoffen 
zoals gas, olie en kolen. Dat heeft niet alleen gevolgen voor het milieu, maar het gevolg 
daarvan is ook afhankelijkheid van Rusland en het Midden-Oosten. Daarbij brengt 
een alternatief als kernenergie de nodige risico’s met zich mee. Wij zijn het dus aan de 
komende generaties verplicht om te zoeken naar andere energiebronnen. Wind- en 
zonne-energie zijn hierbij favoriet en ze kunnen rekenen op royale subsidieregelingen. 
Maar moeten we nu overal maar van die joekels van windmolens in het landschap 
zetten? Of hectares bedekken met zonnepanelen?
Dat lijkt de Kamerfractie van de SGP geen duurzame oplossing, temeer omdat het 
rijksbeleid op die punten ook de nodige vragen oproept. De nieuwe geluidsregels voor 
windmolens zorgen voor veel onrust en onzekerheid bij omwonenden. Er kan veel meer 
mee door dan bij de oude regels. Dat ondermijnt echter het 
draagvlak voor windprojecten. De SGP pleit daarom voor 
aanpassing van dit beleid. 
‘Het beschermingsniveau voor de omgeving wordt niet 
versoepeld’, garandeerde de Rijksoverheid. Dat blijkt echter 
niet juist. In de praktijk werd voorheen een harde, meetbare 
grenswaarde gehanteerd, nu moeten windmolens gemiddeld 
in een jaar goed uitkomen. En aangezien die molens 
een deel van de tijd stilstaan, mag hun geluidsniveaus 
dus ruimschoots boven de oorspronkelijke grenswaarde 
uitkomen als ze wel draaien. Daarbij komt dat het RIVM 
heeft aangetoond dat 40 decibel windmolenlawaai veel meer 
hinder oplevert dan bijvoorbeeld 40 decibel autolawaai.  dr. R. Bisschop
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‘De Nederlandse norm wijkt niet af van die 
in andere Europese landen’, stelt het Rijk. 
Maar ook dat klopt niet. Onderzoek laat 
zien dat windmolens in andere Europese 
landen minimaal twee keer zo ver bij 
bebouwing vandaan moeten staan. Daar 
komt bij dat in het buitenland nog wél 
harde, meetbare grenswaarden worden 
gehanteerd. 
De SGP heeft de minister verzocht om de 
nieuwe regels terug te draaien en richting 
gemeenten aan te geven dat ze weer 

terug kunnen vallen op de oude regels. Helaas, tot nu toe tevergeefs. Over het creëren 
van draagvlak gesproken… Daarnaast dringt de SGP er voortdurend op aan om meer te 
investeren in alternatieven, zoals getijdencentrales en thorium-energie. Geleidelijk aan 
lijkt daar wat meer bereidheid voor te groeien. Maar het echte enthousiasme ontbreekt 
nog.

Schaduwschade 
Het tweede voorbeeld is ‘schaduwschade’. De onvrede over de manier waarop het 
Rijk – maar ook andere overheden – daarmee omgaat, neemt toe. Plannen en visies 
grijpen steeds verder vooruit op de ruimtelijke ontwikkeling. Denk bijvoorbeeld aan het 
Deltaprogramma. Voor de bewoners die daarmee te maken krijgen, leveren dergelijke 
plannen en ideeën heel veel onzekerheid op. En omdat er geen goede financiële regeling 
aan gekoppeld is, zijn zij feitelijk het haasje. 
Er is bijvoorbeeld een idee om een bepaald gebied mogelijk in de toekomst aan te 
wijzen als retentiebekken. Nuttig en nodig om het risico van rivieroverstromingen te 
verminderen, zeker, maar ondertussen merken de bewoners van dat gebied nu al dat 
de waarde van hun huis vermindert. Zo 
zijn er meer voorbeelden. De Vereniging 
Nederlandse Riviergemeenten maakt zich 
inmiddels sterk voor het aanpakken van 
schaduwschade. Ook juristen zetten steeds 
meer vraagtekens bij het ontbreken van 
regelingen hiervoor. 
De SGP heeft de minister gevraagd deze 
problematiek aan te pakken door een 



40

club juristen, bestuurders en betrokkenen samen te stellen met de opdracht om deze 
problematiek in beeld te brengen en oplossingsrichtingen aan te geven. Tot onze 
vreugde reageerde zij daar niet afwijzend op. Het is nog even afwachten hóe dat vorm 
gaat krijgen, maar het besef dát er iets moet gebeuren, begint zo langzamerhand in elk 
geval door te dringen. En dat is winst, want op die manier kunnen ervaring en kennis op 
plaatselijk, provinciaal en landelijk niveau bij elkaar gebracht worden.

dr. R. Bisschop

	  

	  

	  
	  
	  
ZuidWest	  Bedrijfsadviseurs	  B.V.	  
Weihoek	  15	  	  
4416	  PX	  	  Kruiningen	  
Telefoonnummer:	  0113–273737	  
	  
www.zwbedrijfsadviseurs.nl	  	  
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Openhuis d.v. 10 maart t/m 19 maart.

Modeshow dinsdagavond 15 maart 19:30 *bij aankoop 

leuke attentie cadeau.

v

NIEUWE COLLECTIE

De prachtige voorjaarscollectie 

hangt weer voor u klaar

Prachtige tinten en unieke prints

Dameskleding maat 38 t/m 54

GROTE, STIJLVOLLE

HOEDENCOLLECTIE

voor dames, jeugd en kinderen!

Nieuw in ons assortiment: HOEDEN VOOR € 49.95

€ 10.-
KORTING

bij aankoop

van een hoed







€ 10.-
KORTING

op het 

2e artikel

€ 10.-
KORTING

op één artikel 

naar keuze

€ 10.-
KORTING

op kledingstuk 

naar keuze

Onderstaande bonnen zijn geldig bij aankopen vanaf € 59.95

Max. 2 bonnen per klant, geldig t/m 30 april en niet inwisselbaar op acties

€ 10.-





€ 10.- € 10.-

Langeville 17, Yerseke, Tel. 0113-574257  
www.anneliquemode.nl

Openingstijden:
 ma. gesloten, di. t/m vr.: 09.30-12.00 en 13.00-17.00

 zat. 09.30-12.00 en 13.00-16.00, vr. koopavond: 19.00-20.30

op één artikel 

naar keuze
naar keuze

Grote collectie 
voor de volle vrouw 

t/m maat 54

OPENHUISACTIE:

D.V. 10 t/m 19 maart

MODESHOW woensdagavond 16 maart, 19.30 uur

 onder het genot van een high tea showen wij de voorjaarscollectie. 

(elke klant ontvangt een leuke attentie)

OPEN HUIS
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 SGP Jongeren
Verleden, heden en toekomst
Vorig jaar hebben we herdacht dat onze vereniging 
10 jaar bestond. Op onze jubileumavond van 19 
juni hebben we teruggeblikt op de afgelopen 10 
jaar. Tegelijkertijd heeft er in onze vereniging een grote verandering plaatsgevonden. 
Onze vereniging is namelijk een commissie geworden van de landelijke SGP Jongeren. 
Betekent dat het einde van SGP Jongeren Reimerswaal? Nee! Als bestuur blijven we onze 
activiteiten organiseren zoals voorheen en onder dezelfde naam. We innen alleen geen 
contributie meer, dat ontvangen we van de landelijke SGP Jongeren. Verder hebben we 
als SGP Jongeren Reimerswaal geen eigen leden meer, maar gebruiken we de landelijke 
ledenlijst. 

Waarom deze verandering? Deze structuurwijziging wordt door het hele land uitgevoerd 
om de vereniging overzichtelijker te maken. De oude indeling, met een landelijke 
vereniging en lokale verenigingen, was erg onoverzichtelijk en het contact tussen lokaal 
en landelijk was minimaal. In de nieuwe structuur wordt dit overzichtelijker. Voor de 
leden betekent dit dat er voortaan contributie betaald wordt aan de landelijke SGP 
Jongeren, niet meer aan de SGP Jongeren Reimerswaal. Was je van beide verenigingen 
lid, dan vervalt de contributie voor Reimerswaal en wordt het dus goedkoper. Was je 
alleen landelijk lid, dan blijf je dat. Vanaf nu ontvang je ook de uitnodigingen voor onze 
activiteiten. 

Als SGP Jongeren Reimerwaal willen we een bijdrage blijven leveren aan de christelijke 
politiek binnen Reimerswaal! Daarom hebben we voor het komende seizoen 
weer mooie plannen! Op onze jaarvergadering hopen we na te denken over het 
vluchtelingenprobleem. Ds. C. Sonnevelt hoopt hierover een lezing te houden. De datum 
is waarschijnlijk 17 juni. Verder zijn we bezig met het organiseren van een regionale 
Zeeuwse avond in Goes op 23 september. Twee jaar geleden hebben we dit ook gedaan 
en dat was een groot succes! Het thema wordt nog bekend gemaakt. We kunnen al een 
tipje van de sluier oplichten: één van de sprekers deze avond is niemand minder dan 
SGP-leider Kees van der Staaij! Zoals je leest: voldoende interessante activiteiten! Ben je 
nog geen lid van de SGP Jongeren, denk er dan eens serieus over na! Ben je 14 jaar of 
jonger, dan is het lidmaatschap zelfs gratis en ontvang je vier keer per jaar het blad ‘KLIK’. 
Ben je 15 jaar, dan kost het € 5,- per jaar. Vanaf 16 jaar is de contributie € 9,50 per jaar 
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en ontvangt je vier keer per jaar het blad ‘In Contact’. En de toegang tot onze avonden is 
gratis! Van harte welkom op onze avonden!

http://reimerswaal.sgp.nl/Jongeren

https://www.facebook.com/sgpj.reimerswaal/

https://twitter.com/SGPJReimerswaal 

Terugblik 
[2/10/2015] Avond over mosselvisserij met als sprekers Jos van Damme en Jean Dooghe:
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[4/12/2015] Avond over de Eerste Kamer met als spreker Peter Schalk: 

T 06 53 81 79 82 E info@kosterinstallatie.nl | Plasseweg 11 - 4414 NC - Waarde | www.kosterinstallatie.nl

Erkend installatiebedrijf

Loodgieterswerk  

Verwarming  

Sanitair

Hout CV kachel 

Waterontharder 

Warmptepompen
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 Ambtenaar in de raadzaal
Twee keer per jaar wordt ‘Een Vaste Koers’ bij u bezorgd. Op deze manier proberen we u op de 
hoogte te houden van de Reimerswaalse politiek. Van onze wethouder en raadsleden lezen we 
in elke uitgave wel een artikel. Wie de burgemeester is weten we ook wel. Maar wat weten we 
van het werk van de ambtenaren die we ook in de raadzaal aantreffen? Wat doen die mensen 
daar in het gemeentehuis? Wat doen ze er voor u? Om hier meer over te weten te komen, 
hebben we verschillende mensen opgezocht. Het gaat ons niet zozeer om wie deze mensen zijn, 
maar juist om wat ze doen. De volgende personen zullen in deze serie de revue passeren:

1. De raadsgriffier
2. De gemeentesecretaris
3. De bode
4. De beleidsmedewerker

De vorige keer heeft de raadsgriffier ons verteld over zijn functie, dit keer is de 
gemeentesecretaris mr. F.L.A.R. (Frans) Marquinie MBA aan de beurt.

Wie is onze gemeentesecretaris?
Ik ben Frans Marquinie, 51 jaar oud en ben een geboren en getogen Zeeuws-Vlaming. 
Ik woon daar ook nog steeds, namelijk in Axel en kom van oorsprong uit Sas van Gent. 
Ik werk al sinds 1994 bij de gemeente Reimerswaal, oorspronkelijk als hoofd van de 
afdeling Administratie en Beheer binnen de sector Gemeentewerken. Vervolgens ben ik 
directeur geworden van die sector en daarnaast later ook directeur van de sector Wonen 
en Milieu. In 2002 is de organisatie van het zogenoemde sectorenmodel overgestapt op 
het directiemodel en ben ik adjunct-secretaris geworden. Het directiemodel betekent dat 
we werken met een tweehoofdige directie. Met het vertrek van de toenmalig secretaris 
ben ik in september 2007 benoemd tot gemeentesecretaris. Al die tijd ben ik in Zeeuws-
Vlaanderen blijven wonen. Dat is trouwens wel kenmerkend voor de medewerkers van de 
gemeente Reimerswaal. Ruim 50% komt van buiten de gemeente Reimerswaal. 

Wat doet onze gemeentesecretaris zowel?
De gemeentesecretaris heeft een aparte positie. Ik heb eigenlijk twee taken, 
enerzijds algemeen directeur van de ambtelijke organisatie, anderzijds ben ik als 
gemeentesecretaris 1e adviseur van het college van burgemeester en wethouders. In 
de praktijk betekent dit dat ik het scharnierpunt ben tussen het politieke bestuur van 
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de gemeente en de ambtelijke organisatie. De functie van algemeen directeur houdt 
eigenlijk in dat ik er, samen met mijn collega directielid Wim Davidse, verantwoordelijk 
voor ben dat de gemeentelijke organisatie goed functioneert. Net zoals dat bijvoorbeeld 
in het bedrijfsleven geldt. De gemeentelijke organisatie moet efficiënt en professioneel 
werken, dient in te spelen op maatschappelijke ontwikkelingen etc. De functie van 
gemeentesecretaris/adviseur is vooral een sleutelrol tussen de gemeentelijke organisatie 
en het politieke bestuur. Vóór 2002 hadden we een gemeentesecretaris en vier 
sectordirecteuren, nu werken we dus met een secretaris en adjunct-secretaris. De positie 
van sector directeur is toen komen  te vervallen.
Kom je op een willekeurig moment mijn kamer binnen, dan kan het zomaar zijn dat ik 
samen met een wethouder en een vakspecialist een overleg heb over een beleidsnotitie 
of een plan van de gemeente. Het mooie van de gemeentelijke organisatie is dat er heel 
veel kennis in huis is op velerlei vakgebieden. Er zijn mensen die kennis hebben van 
riolering, maar er zijn ook collega’s die juist weer veel verstand hebben van ruimtelijke 
ordening, financiën of welzijn. Juist dat maakt het werken binnen een gemeentelijke 
organisatie zo divers en afwisselend.  
Iedere dinsdagmorgen neem ik, samen met de burgemeester, de drie wethouders en de 
adjunct-secretaris, deel aan de collegevergadering. De burgemeester is voorzitter van 



48

deze vergadering en zoals de functienaam wellicht al suggereert is de gemeentesecretaris 
degene die de besluiten adequaat vastlegt. In de collegevergaderingen worden 
voorstellen en adviezen vanuit de ambtelijke organisatie besproken en vindt 
besluitvorming plaats. Alle adviezen worden vanuit de vakafdelingen en via het 
betreffende afdelingshoofd eerst aan mij of, afhankelijk van het onderwerp, aan 
mijn collega directielid voorgelegd. Wij beoordelen deze adviezen op duidelijkheid en 
volledigheid en of deze ook politiek gezien uitvoerbaar zijn. Vervolgens worden de 
adviezen aan de collegeleden voorgelegd. Ieder individueel collegelid kan dan aangeven 
akkoord te gaan met het voorstel, dan wel aangeven het advies in de eerstvolgende 
collegevergadering besproken te willen hebben. In dat geval komt het advies op de 
agenda van de collegevergadering. 
Tijdens deze vergadering kan mijn collega directielid of ik vanuit onze kennis en ervaring 
achtergrondinformatie of nadere uitleg geven over de adviezen. Als gemeentesecretaris 
leg ik de door het college genomen besluiten in  een besluitenlijst vast, die in de daarop 
volgende collegevergadering door het college formeel wordt vastgesteld. Natuurlijk 
verzorgen de beide directieleden vervolgens, waar nodig, de terugkoppeling over de 
besluitvorming door het college naar de opstellers van de advisering. Dit ook om soms 
achtergronden rond de besluitvorming toe te lichten en een goede uitvoering van de 
besluitvorming te waarborgen. Afhankelijk van de inhoud en vertrouwelijkheid van de 
besluiten worden deze naar buiten gebracht.

Waar moet een gemeentesecretaris aan voldoen?
De gemeentesecretaris moet zich in elk geval goed kunnen inleven in het politiek 
bestuur en daarbij ook de belangen en professionele handelwijze van de gemeentelijke 
organisatie behartigen. Dit kan weleens tegen elkaar ingaan. Zo kan het zijn dat vanuit de 
organisatie een bepaalde werkwijze wordt voorgesteld, maar dat om politieke redenen 
toch anders besloten wordt. Het is van belang om in dat geval de politieke besluitvorming 
en verantwoordelijkheid te kunnen inschatten en respecteren en dit vervolgens over te 
brengen op het ambtelijk apparaat. 
Voor de functie van gemeentesecretaris is geen specifieke opleiding voor handen. 
Er zijn uiteraard wel trainingen, maar vaak zijn gemeentesecretarissen juridisch of 
bestuurskundig onderlegd. Ook ik heb een juridische en bestuurskundige achtergrond. 

Waaraan herkennen we de gemeentesecretaris?
Als algemeen directeur/gemeentesecretaris voel ik mij in de richting van het college en 
de gemeenteraad in eerste aanleg verantwoordelijk voor het goed functioneren van 
de ambtelijke organisatie. Dat betekent dat de organisatie, in overeenstemming met 
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onze kernwaarden, professioneel en betrouwbaar is en een adequate dienstverlening 
aan de Reimerswaalse burger biedt. Het is daarbij naar mijn mening niet primair aan 
mij om naar buiten toe actief op de voorgrond te treden. Dat neemt niet weg dat 
tijdens de raadsvergaderingen altijd steeds minimaal één van de directieleden naast de 
wethouders aanwezig en beschikbaar is om, daartoe uitgenodigd door de voorzitter van 
de gemeenteraad, een toelichting te verschaffen of vragen te beantwoorden.           

Wat is het mooiste van gemeentesecretaris zijn?
De diversiteit binnen mijn functie is denk ik het mooiste. Ook op een normale werkdag 
is het veel schakelen tussen tal van onderwerpen en beleidsterreinen. Je krijgt te 
maken met ontwikkelingen  binnen het sociaal domein tot het oplossen van allerhande 
personeelszaken. Een leuk voorbeeld waar ik momenteel samen met een aantal collega’s, 
tussen alle reguliere werkzaamheden door, mee bezig ben is het organiseren van een 
passend afscheid van burgemeester Huisman. 
Het steeds mogen werken aan een goede samenwerking tussen het ambtelijk apparaat 
aan de ene zijde en het college en de gemeenteraad aan de andere zijde, is voor mij het 
aantrekkelijke aan de functie van gemeentesecretaris. De verbanden leggen tussen deze 
organen is telkens weer een mooie uitdaging. Integer en consequent handelen is hierbij 
voor mij een must. Of het nu gaat om de leuke- of minder leuke beslissingen.

Tot zover over de gemeentesecretaris. De volgende keer in deze serie: de bode.

Andries van der Steenhoven

I N G E N I E U R S B U R E A U    V O O R    B O U W   E N   C I V I E L 

 

Cerfix Constructies BV 
 

Schouwersweg 9d           Watertoren 51a 
4451 HS Heinkenszand      3247 CL Dirksland 

info@cerfix.nl | (0113) 56 40 60                                         
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Henry Dunantstraat 11, Kruiningen
Tel. 0113 - 38 22 85

  contact@hrv-reclame.nl  •  06 - 10 64 72 41

        0113 - 50 24 16  •  gawege 6  •  waarde

         hrv-reclame.nl

tijd voor heldere
communicatie

gsm: 06 - 54 36 80 20   /   www.hoveniersbedrijfvanzweden.nl

AANLEG ONDERHOUDONTWERP
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 Foto op de omslag
Monument ter herinnering aan de watersnoodramp van 1953 
in de tuin van de Protestantse Johanneskerk te Kruiningen.
Het beeld is een ontwerp van de Amsterdammer Jan Wolkers, 
gebeeldhouwd in opdracht van de voormalige gemeente 
Kruiningen. De voorstelling is een vluchtende vrouw met een 
kind in haar arm.
Commissaris der Koningin Jhr. Mr. A.F.C. de Casembroot 
heeft dit gedenkteken onthuld op 1 februari 1957. In de 
voormalige gemeente Kruiningen waren ten gevolge van de waterramp 64 slachtoffers te 
betreuren.
De foto is gemaakt door: Lenie van de Vreede-Sinke uit Krabbendijke.

 Wisseling binnen de SGP-fractie
Zoals u eerder in dit nummer gelezen heeft, is raadslid Dhr. 
P. van Wijhe te Rilland om persoonlijke redenen gestopt met 
zijn werk binnen die SGP-fractie. Dhr. A.J. Meeuwsen (55) te 
Krabbendijke is hem opgevolgd als raadslid.
Dhr. A.J. Meeuwsen is beëdigd tijdens de raadsvergadering 
van j.l. dinsdag 16 Februari 2016. 
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Dorpsstraat 89 Krabbendijke tel. 0113 50 22 30

 

tuin & dier 
doe-het-zelf

Alles voor uw tuin/dier/doe-het-zelf
Ruime keuze in

decoratie-kado-artikelen!

Cadeaubon

Dorpsstraat 89 Krabbendijke tel. 0113 50 22 30

 

tuin & dier 

doe-het-zelf

Bedrag: 

Zegge:

Ter gelegenheid van:

Aangeboden door:

Datum:

Paraaf:

 Adres Raadhuisstraat 16
  4414 AJ  Waarde
 Tel. 0113 - 50 32 20
 Fax 0113 - 50 39 26
 E-mail j.niewenhuijse@kliksafe.nl

Spar Arie Hak, Leklaan 2-4, 4417 DA, Hansweert
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 SGP-Agenda

Partijdag SGP
Datum: D.V. zaterdag 16 april. Aanvang: 9.30 uur
Locatie: Euretco, Koninginneweg 1 in Hoevelaken.
Deze bijeenkomst is bedoeld voor leden van de SGP. Wanneer u lid bent en deze 
bijeenkomst wilt bezoeken heeft u een toegangskaart nodig. Deze kunt u aanvragen 
bij uw plaatselijke kiesvereniging. Zonder toegangskaart wordt u niet toegelaten tot de 
bijeenkomst.

Ledenvergadering te Rilland-Bath
Plaatselijke kiesvereniging “Zet de oude palen niet terug” te Rilland-Bath
D.V. maandag 18 april om 19.30 uur in de zaal van de kerk der Geref. Gemeente te 
Rilland,
Spreker: raadslid. dhr. M.M. Sinke uit Krabbendijke.

Tijdrede te Krabbendijke
Plaatselijke kiesvereniging “Trouw aan ons beginsel” te Krabbendijke
D.V. donderdag 21 april om 19.30 uur in de kerk der Gereformeerde Gemeente te 
Krabbendijke,
ds. M. Mondria, predikant te Waardenburg.

Tijdrede te Yerseke
Plaatselijke kiesvereniging “Voor recht en vrijheid” te Yerseke
D.V. woensdag 15 juni om 19.30 uur in de kerk der Gereformeerde Gemeente te Yerseke, 
Student. J. de Kok uit Krabbendijke

SGP-Jongerenavond
D.V. vrijdagavond 17 juni om 19.30 uur in dorpshuis “Apeldoorn “te Oostdijk.
Ds. C. Sonneveld, predikant te Krabbendijke hoopt deze avond te spreken over het 
onderwerp: Aanhangers van een valse en gewelddadige godsdienst aan de poort – Hoe 
gaan we daar mee om?
Namens SGP-Jongeren Reimerswaal, van harte welkom.
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HOEKMAN
installatiebedrijf

HOEKMAN
tussen de scheldes

Valckenisseweg 34 
4411 BR 

RILLAND-BATH

Telefoon: 
0113 - 55 13 84

Fax: 
0113 - 55 26 25

info@hoekman-tussendescheldes.nl
www.hoekman-tussendescheldes.nl

Krabbendijke
T (0113) 50 36 35
www.kaangeveltechniek.nl

SCREENS
UITERST
SCHERPE
PRIJZEN!

G E V E L T E C H N I E K
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Kruiningen, heeft per 1 januari 

2016 een inwoneraantal van 4305 

personen.

Sinds 1931 is er in het dorp een 

Plaatselijke kiesvereniging van de 

Staatkundig Gereformeerde Partij 

aanwezig n.l. “Hebt de Waarheid  

en de vrede lief” deze vereniging  

telt 242 leden. 

Per 1 januari 2016 is deze vereniging 

omgevormd tot Plaatselijke Afdeling  

(SGP-PA te Kruiningen).

Oude Molen te Kruiningen.

Wijk: Kruseveer te Kruiningen

Wapen van Kruiningen 
in de raadszaal van het 

Gemeentehuis te Reimerswaal.

Uitzichtpost: De Punt te 
Kruiningen.



Reimerswaal
Een vaste koers

 Colofon
Redactie
M.J. van den Berge, tel. 0113-383330
M. Both, tel. 0113-320491
J.H. van Ginkel, tel. 0113-504074
M.W. Sinke, tel. 0113-381316
A. v.d. Steenhoven, tel. 06-52490530

Redactieadres
Zie Secretariaat SGP-Reimerswaal

Wethouder van de SGP
J.P. Sinke, tel. 0113-502457

Raadsleden van de SGP
V. Janszen, fractievoorzitter, tel. 0113-551709
J.A. Rottier, fractiesecretaris, tel. 0113-572196
B. Otte, fractiepenningmeester, tel. 0113-383094
M. Bruinooge, tel. 0113-383383
A.J. Meeuwsen tel. 0113-503035
M.M. Sinke, tel. 0113-745096
A. van Stee, tel. 0113-572258

Bestuursleden Gemeentelijke Afdeling
S.D. van Koeveringe (voorzitter), Krabbendijke
M.W. Sinke (secretaris), Waarde
C.R. Christiaanse (penningmeester), Yerseke
M.J. van den Berge, Yerseke
J. Boeder, Kruiningen
J.A. Hoekman, Rilland
J.A. Meeuwsen, Krabbendijke

Secretariaat SGP-Reimerswaal
M.W. Sinke
Julianahof 5, 4414 BG Waarde
mwsinke@kpnmail.nl

SGP Jongeren Reimerswaal
M.D. (Martin) van Manen
Nieukerckestraat 123, 4413 EL Krabbendijke
Tel. 0113-501290
E-mail: jongeren@sgp-reimerswaal.nl

‘Een vaste koers’ is een uitgave van de
Gemeentelijke Afdeling van de SGP
in de gemeente Reimerswaal.

Verschijning
Minimaal 2 nummers per jaargang
Minimumoplage 2350

Giften
NL52 INGB 0655 3562 07
t.n.v. SGP-info Reimerswaal

SGP Reimerswaal is door de belastingdienst 
erkend als een Algemeen Nut Beogende 
Instelling; uw giften zijn daardoor aftrekbaar.
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Specialist Inbraak Beveiliging 

 
             Elektra      Elektra        Inbraakalarm- en 
  Inspecties     Thermografie         Netanalyse        camera-installaties 

Inclusief hang- en                                                                                    
sluitwerk 
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Oostpolderweg 2 — Krabbendijke — 0113 - 501001

Skelters

Speeltafels

Speeltoestellen

Tafeltennis

Zwembaden

en nog veel

meer...


